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اقتصادی

روتور GE-F۹ س�اخت آمریکا بوده و به دلیل 
تحریم  وارد کشور نمی شود. از همین رو با تولید 
این تجهیزات توسط متخصصان داخلی، ایران به 
دومین کشور سازنده این روتور در جهان تبدیل 

می شود.
به گزارش خبرنگار مهر، همزمان با برگزاری مراسم 
اختتامیه بیست وسومین نمایشگاه بین المللی و نخستین 
جشنواره و فن بازار تخصصی صنعت برق ایران قرارداد 
س��اخت بار اول یک دست کامل روتور توربو کمپرسو 
واحد گازی GE-F۹ نیروگاه س��یکل ترکیبی ش��هید 
رجایی به ارزش ۱۷۵ میلیارد تومان میان شرکت های 
تولید نیروی برق ش��هید رجایی و شرکت مهندسی و 

ساخت توربین مپنا )توگا( به امضا رسید.
این روتور ساخت آمریکا است که به دلیل تحریم ها 

وارد کشور نمی شود. از همین رو با تولید این تجهیزات 
توس��ط متخصصان داخل��ی، ایران به دومین کش��ور 

سازنده این روتور در دنیا تبدیل خواهد شد.
همچنی��ن در این مراس��م قرارداد س��اخت بار اول 
سیستم کنترل واحد بخار نیروگاه شازند به ارزش ۳۵ 
میلیارد تومان میان ش��رکت تولید نیروی برق منطقه 
مرکزی و شرکت خدمات نیروگاهی آهار شرق به امضا 
رس��ید. در راس��تای این قرارداد مقرر شده است برای 
نخس��تین بار در کش��ور سیس��تم کنترل این نیروگاه 

توس��ط متخصصان صنعت نیروگاهی ساخت داخل و 
جایگزین شوند.

در جریان مراس��م اختتامیه نمایش��گاه صنعت برق 
تفاهم نامه طراحی و س��اخت بار اول سیس��تم پایش و 
اندازه گیری آنلاین دودکش های نیروگاه شازند به ارزش 
۹۴ میلیارد تومان در راستای اجرای سیاست های کلی 
نظام برای اس��تفاده حداکثری از توان س��اخت داخل، 
توانمندس��ازی ش��رکت های داخلی و قطع وابستگی، 
میان ش��رکت های تولید نیروی برق منطقه مرکزی و 

شرکت پیرامون سیس��تم قشم به امضا رسید. ساخت 
 BBC-D۹ پره های ثاب��ت و متحرک توربی��ن گازی
نی��روگاه درود به مبلغ ۷۹.۶ میلیارد تومان نیز دومین 
تفاهم نام��ه ای بود که میان ش��رکت های تولید نیروی 
برق شهید مفتح و کارنو ایده آل آرمان به امضا رسید.

همچنین در این مراس��م تفاهم نامه س��اخت بار اول 
موتور B.C.PUMP به ارزش ۱۸ میلیارد تومان میان 
ش��رکت های تولید نیروی برق منطقه غرب و مدیران 
انرژی کویر به امضا رس��ید. چهارمین تفاهم نامه امضا 
شده در جریان اختتامیه نمایشگاه صنعت برق مربوط 
ب��ه کنت��رل مش��عل های BMS نی��روگاه بندرعباس 
ب��ه ارزش ۱۴ میلی��ارد توم��ان بوده اس��ت که میان 
ش��رکت های تولید نیروی ب��رق بندرعباس و خدمات 

نیروگاهی آهار شرق به امضا رسید.

اقتصادی: سرکنسول  عصرآزادی/ سرویس 
ای�ران در اقلی�م کردس�تان عراق بر توس�عه 
صادرات به این منطقه با تمرکز بر دیپلماس�ی 
اقتصادی و نق�ش آفرینی اتاق بازرگانی تبریز 

تاکید کرد.
سرکنسول ایران در اربیل عراق در حاشیه بازدید 
از غرفه مجتمع فولاد ظفر در نمایشگاه بین  المللی 
اربی��ل ع��راق ۲۰۲۳ با امید اس��معیل ظفر، رئیس 
کمیسیون معادن و فلزات اتاق بازرگانی تبریز دیدار 
و بر ضرورت توسعه روابط تجاری با اقلیم کردستان 
عراق ب��ا محوریت بخش خصوص��ی و رفع موانع و 

مشکلات موجود تاکید کرد.
نص��رالله رش��نودی در این دیدار ک��ه با همراهی 
رایزن اقتصادی این کنسولگری همراه بود، با اشاره 
به نق��ش مثبت بخش خصوص��ی در رونق تجارت 
خارجی ایران، فعالیتهای صورت گرفته در سالهای 
اخی��ر را س��تود و از حمایت کنس��ولگری ایران در 

اربیل عراق خبر داد.
وی اضافه کرد: در رابطه با دیپلماس��ی اقتصادی 
و کاهش تعرفه های س��نگین کردستان عراق برای 
تولی��دات ایرانی می ت��وان از ظرفیت اتاق بازرگانی 
تبری��ز به عنوان یک��ی از مهم تری��ن پارلمان های 

بخش خصوصی کشور استفاده کرد.
رش��نودی تاکید ک��رد: موارد موج��ود همچنین 
پیش��نهادات عملیاتی از طریق اتاق بازرگانی تبریز 
به کنسولگری ایران در اربیل عراق منعکس شود تا 
بتوان به راهکارهایی برای عدم اخذ تعرفه اضافی از 

تجار ایرانی دست یافت.
ش��ایان ذکر اس��ت امید اس��معیل ظف��ر، رئیس 
کمیس��یون معادن و فلزات اتاق بازرگانی تبریز در 
این دیدار تعرفه های بالای گمرکی کردستان عراق 
را مانع��ی برای توس��عه صادرات به ای��ن منطقه بر 
شمرد و خواستار استفاده از ظرفیت سیاسی موجود 

برای حل این مشکل شد.

و  صاحبنظ�ران  جم�ع  در  دارای�ی  و  اقتص�ادی  ام�ور  وزی�ر 
اس�اتید اقتصادی دانش�گاه های کش�ور، اعلام کرد:  ما در زمینه 
سیاس�تگذاری اصلاح نرخ حامل های ان�رژی، هزینه زیاد داده ایم 

اما درس کمتر گرفته ایم.
به گزارش ایرنا از وزارت اقتصاد، س��ید احسان خاندوزی طی سخنانی 
در نشست صاحب نظران و اساتید اقتصادی دانشگاه های کشور با موضوع 
وضعیت پیش روی حوزه انرژی اظهار داشت: اگر سیاستگذار، شجاعت به 
خرج ندهد و با ابتکار عمل، به اس��تقبال مسئله و حل آن نرود، آن وقت 
آن "مس��ئله" اس��ت که خودش را تحمیل کرده و او را ناچار از پرداخت 
هزینه های اجتماعی و اعتباری خیلی بالاتری برای انجام اصلاح می کند.

وی بیان داش��ت: این در حالی اس��ت که در تنگن��ای حاصل از تبعات 
اجتماعی و اعتباری ناشی از این تحمیل، ممکن است اجرای آن سیاست، 

کیفیت و نتایج لازم را نیز که می توانست را نداشته باشد.
وی یادآور ش��د: ما متأسفانه در سالهای اخیر، همین تجربه را در حوزه 

اصلاح بخش انرژی داشته ایم.
وزی��ر اقتصاد اعلام کرد: ما در همان ش��ش ماه اول ش��روع بکار دولت 
س��یزدهم، با همکاری دوس��تانی که پیش��تر با آنها در حوزه ایجاد بازار 
مبادله سهمیه انرژی برای همه ایرانیان کار کرده بودیم، پیشنهادی را به 
ستاد هماهنگی دولت بردیم و تا حد اجرای آزمایشی هم پیش رفتیم اما 

متأسفانه به جهت عدم موافقت دستگاه متولی، کار متوقف شد.
خان��دوزی تصریح کرد: چه بس��ا اگر طرح مزب��ور در آن نقطه متوقف 
نمی ش��د، تا امروز به یک نقطه بلوغی رس��یده بودیم، چرا که به هر حال 

برای اجرایی کردن آن ناچار می ش��دیم خیلی از زیرس��اخت های فنی را 
آماده کنیم و توس��عه دهیم، ضمن اینکه تاکنون، بخش��ی از راه را رفته 

بودیم و امروز هنوز در نقطه صفر نبودیم.
وزیر اقتصاد یادآور ش��د: متأسفانه این مشکل که ما سیاست گذاران، از 
سر احتیاط، همواره تا رسیدن به اجماع کامل در سطوح پایین، جهت ارائه 
طرح های اصلاحی به رده های بالاتر دولت، تعلل می کنیم، موجب شده 

است، در حوزه سیاست های انرژی، در موضعی منفعلانه قرار بگیریم.
خاندوزی با اش��اره به برخی پیش��نهادات صاحبنظران حاضر در جلسه 
مبنی بر ذینفع س��اختن مردم در اصلاحات غیرقیمتی و قیمتی انرژی و 

نیز اجرایی کردن هر چه س��ریع تر طرح هایی چون ارائه "گواهی صرفه 
جویی" حوزه انرژی مندرج در سند برنامه هفتم توسعه، گفت: اینها جزو 
اتفاقات خیلی خوبی اس��ت که می باید در دولت سیزدهم اجرایی شود و 
ما در وزارت اقتصادبرای یک مدل غیرقیمتی اصلاح بخاری ها وارد تعامل 

با اتاق بازرگانی شده ایم.
وزیر اقتصاد ادامه داد: ما متأسفانه به دلیل تحریم های ظالمانه، همچون 
س��الهای وفور درآمد های نفتی نیمه دوم دهه هشتاد شمسی، اعتبارات 
لازم به منظور جبران افزایش نرخ حامل های انرژی برای مردم را نداریم 
و گرنه دست مان خیلی برای انجام اقدامات اصلاحی اعم از اصلاح قیمتی 

یا توسعه انرژی ها تجدید پذیر، باز تر از امروز بود.
وی گفت: در س��فر اخیر بنده که در معیت مع��اون اول رئیس جمهور 
ب��ه چین صورت گرفت، ما ت��لاش کردیم با انجام تفاهماتی در مس��ئله 
خودروهای برقی، از ظرفیت های "بیرونی" اقتصاد استفاده کنیم تا قدری 
از تنگنای بودجه ای موجود در خصوص اجرای طرح های حوزه انرژی رها 
شویم. در این جلسه، اساتید دانشگاه و صاحبنظران حاضر به ارائه نظرات 
و پیش��نهادات خود در حوزه انرژی پرداختند که از جمله آنها پیش��نهاد 
"اص��لاح قیمت گذاری برق" به ش��کلی بود که باعث ایج��اد انگیزه برای 
س��رمایه گذاری جدید توسط ش��رکت های خصوصی به منظور تأسیس 
نیروگاه ش��ود. حذف انحصار ش��رکت توانیر در صادرات، واردات و فروش 
ب��رق و اعطای امتی��ازات در این خصوص به بخ��ش خصوصی و ورود به 
عرصه تولید برق خورش��یدی از جمله دیگر پیش��نهاد های مطرح شده 

توسط اساتید و صاحبنظران در این جلسه بود.

وزیر اقتصاد: هزینه زیادی برای سیاستگذاری انرژی دادیم اما کمتر درس گرفتیم

لزوم بازنگری در تعرفه های بالای گمرکی کردستان عراق
در دیدار رئیس کمیسیون معادن اتاق بازرگانی تبریز با سرکنسول ایران در اربیل عراق تاکید شد؛

سرکنسول ایران در اربیل: نقش آفرینی اتاق بازرگانی تبریز در عراق بی نظیر است

دکترحسینیخطاببهمدیرانعاملبانکها:

نهضت ملی مسکن دغدغه نظام است؛ باید راهکار بدهیم
باانجامیکتوافقسهجانبهصورتگرفت؛

آغاز آموزش آنلاین هزاران نفری در کارگزاری بانک صادرات ایران

عصرآزادی / س�رویس بان�ک و بیم�ه: مدیرعامل بانک 
مس�کن در نشس�ت هم اندیش�ی مدیران عامل بانک های 
کش�ور گفت: با تدبیر و ارایه راهکار از سوی مدیران نظام 
بانک�ی باید ضم�ن اجرای نهض�ت ملی مس�کن به عنوان 
اولوی�ت برنامه ها و دغدغه نظام، به کنترل قیمت مس�کن 

کمک کنیم.
به گزارش هیبنا، دکتر س��یدعباس حسینی در این نشست که 
با موضوع نهضت ملی مس��کن و با حضور ۱۳ نفر از مدیران عامل 
و مدیران ارش��د بانک های کش��ور به میزبانی بانک مسکن برگزار 
شد، ضمن تشریح آخرین وضعیت نهضت ملی مسکن به ارایه راهکار در خصوص تسریع در اجرای این پروژه 

پرداخت.
وی گف��ت: در خصوص نهضت ملی جلس��ات متعددی در ریاس��ت جمهوری و بان��ک مرکزی و بخش های 
سیاست گذاری کشور برای چرایی عدم فعالیت نظام بانکی و ایفای تعهدات نسبت به نهضت در حال برگزاری 

است.
دکتر حس��ینی به برگزاری آخرین نشست ش��ورای عالی مسکن با حضور رییس جمهور و رییس کل بانک 
مرکزی اشاره کرد و با بیان انتظارات رییس جمهوری و دغدغه های ایشان در خصوص نهضت ملی مسکن، بر 

تلاش بیشتر نظام بانکی به منظور تحقق اهداف مدنظر نظام تأکید کرد.
مدیرعامل بانک مس��کن با بیان برخی مش��کلات که موجب کندی حرکت پروژه های نهضت ملی مس��کن 
شده، ضمن بیان راهکارهایی برای حل این موضوعات، افزود: ما مدیران نظام بانکی باید با تدبیر، راهکارها را 

بیابیم و مدیریت کنیم.
وی با اشاره به وجود چالش هایی در خصوص اجرای نهضت ملی گفت: بدون تردید همکاران نظام بانکی هم 

دغدغه هایی دارند و باید با هم فکری راهکارهایی برای حل مسائل پیدا کنیم.
دکتر حسینی ادامه داد: به همین منظور با بانک مرکزی صحبت کردیم تا در بانک مسکن اوراق بدهی صادر 
کنیم که هم بانک مرکزی و هم سایر بانک ها خریداری کنند و این اقدام در وزارت راه و شهرسازی به عنوان 

تکلیف قانونی آن ها در اجرای نهضت ملی مسکن پذیرفته شود.
مدیرعامل بانک مس��کن اظهار داش��ت: با این کار علاوه بر ایجاد جریان پولی به بانک ها هم فش��اری وارد 

نخواهد آمد؛ ضمن اینکه بانک مرکزی هم در خرید این اوراق به بانک ها کمک می کند.
وی گف��ت: باید به س��مت راهکاریابی بروی��م و نگوییم چون منابع نداریم کار انجام نمی ش��ود. باید همه با 
هم فکری به نتایجی برس��یم که از دغدغه های دولت بکاهیم و دلسردی از نظام بانکی به وجود آید. دغدغه ها 

را می دانیم و از مشکلات باخبریم اما باید برای رفع آنها راهکار بیابیم.
دکتر حس��ینی گفت: بانک مس��کن با توجه به تجربه مسکن مهر ، ش��اخص ها و ابزارهای این کار از جمله 
ارزیابان و کارشناس��ان ملکی را در سراس��ر کش��ور در اختیار دارد و همه ساختار و نظام اجرایی خود را بدون 
چشمداشت در اختیار نظام بانکی قرار می دهد تا تکالیف قانونی شان را در خصوص نهضت ملی مسکن انجام 
دهند. مدیرعامل بانک مسکن خطاب به مدیران عامل بانک ها افزود: اگر در استان ها تیم کارشناسی و ابزارها 
را در اختیار ندارید، بانک مسکن بدون محدودیت، آماده کمک به نظام بانکی است تا با عرضه مناسب مسکن، 

قیمت ها کنترل شده و کاهش پیدا کند.

عصرآزادی/ س�رویس بان�ک و بیم�ه: بزرگترین پروژه 
آموزشی تاریخ بازار سرمایه کشور در پی توافق سه جانبه 
بانک صادرات ایران، کارگ�زاری بانک و کانون کارگزاران 
بورس اوراق بهادار تهران عملیاتی ش�د و امکان برگزاری 
آموزش آنلاین مهارت های بازار س�رمایه به طور همزمان 

برای هزاران نفر از فعالان این بازار فراهم شد.
عصرآزادی – فروغ پیمان، جزئیات این پروژه بزرگ در مراسم 
ویژه ای با حضور س��یدمحمد یزدی خواه، معاون بانکداری جامع 
بانک صادرات ایران، س��یدهادی ابطح��ی مدیرعامل کارگزاری 

بانک صادرات ایران، مس��لم نیلچی معاونت آموزش و توسعه کانون کارگزاران بورس اوراق بهادار و سیدهادی 
حس��ینی مدیرعامل ش��رکت پردازش اطلاعات آوید و اصحاب رس��انه در محل کارگزاری تشریح شد و برای 
استفاده از ظرفیت های بانک صادرات ایران برای آموزش های متنوع بازار سرمایه توسط کارگزاری این بانک و 

با حمایت و مشارکت معاونت آموزشی کانون کارگزاران بورس اعلام آمادگی شد.
معاون بانکداری جامع بانک صادرات ایران در این نشس��ت با برش��مردن ظرفیت های بانک صادرات ایران، 
کارگزاری و نیروهای متخصص آن، گفت: نقش آموزش در موفقیت فعالان بازار سرمایه نقش تعیین  کننده ای 

است و انتظار بر این است که تمامی ارکان بورس به این مهم توجه بیشتری داشته باشند.
سیدمحمد یزدی خواه با یادآوری اتفاقات سال های اخیر بازار سرمایه، گفت: نداشتن آموزش کافی، یکی از 
دلایل عدم موفقیت برخی از سهامداران بود چراکه آموزش لازم را ندیده بودند. از این رو برخی تازه واردشدگان 
که بدون توجه به نکات لازم اقدام به خرید کردند، دچار مشکل شده و با خاطره ناخوشایند بازار را ترک کردند 
از این رو آموزش در کنار س��ایر عوامل مهم از جمله جلب اعتماد فعالان بازار از نکات مهم در س��رمایه گذاری 

مستقیم است.
وی با تش��کر از اداره کل آموزش بانک برای همکاری با کارگزاری و برگزاری این دوره آموزش��ی برای جمع 

کثیری از کارکنان بانک، آموزش مؤثر را یکی از الزامات موفقیت فعالان بازار سرمایه برشمرد.
معاون بانکداری جامع بانک صادرات ایران در بخش دیگری از سخنان خود با تشریح قابلیت های بانکداری 
جامع و زیرس��اخت های نوین برای ارائه خدمات تخصصی و اختصاصی به مش��تریان منتخب بانک، گفت: در 
بانک صادرات ایران مشتریان حقیقی و حقوقی فعالی در حوزه بازار سرمایه داریم. مشتریان ۱0 ستاره بانک از 
جمله مشتریانی هستند که آمادگی کامل برای ارائه خدمات شخصی سازی شده از جمله تقبل تخفیف و لحاظ 
کردن امتیازات ویژه  برای مدیریت پرتفوی آنها توسط کارگزاری و شرکت های تابعه بانک وجود دارد و ارزش 
افزوده  ویژه ای برای آنها ایجاد خواهیم کرد اگرچه بخشی از این تخفیفات و خدمات در حال حاضر نیز برای 
تعدادی از فعالین بازار ارائه می شود. ضمن اینکه در آینده نزدیک امکان توسعه این قبیل آموزش ها و خدمات 

کارگزاری برای سایر مشتریان بانک نیز به وجود خواهد آمد.
مدیرعامل کارگزاری بانک صادرات ایران نیز در این نشس��ت مهمترین مزیت این پروژه بزرگ آموزش��ی را 
که مرحله اول آن با مش��ارکت کارکنان بانک صادرات ایران آغاز ش��ده اس��ت، گستردگی جغرافیایی و تعداد 
فراوان ش��رکت کنندگان آن برشمرد و گفت: مشارکت کارکنان بانک در حدود 2000 شعبه در سراسر کشور 
در این پروژه، عملا پیشخوان بزرگی از خدمات بازار سرمایه را در شعب بانک پدید خواهد آورد و وسعت نفوذ 

جغرافیایی بازار سرمایه را افزایش می دهد.

دکترحسینیدرجمعروسایشعببرتر:

با تعصب برای بانک مسکن افتخار آفرینی کنید
عصرآزادی/ س�رویس بانک وبیمه : 
مدیر عامل بانک مس�کن در نشست 
صمیمان�ه با روس�ای ش�عب برتر این 
بانک گفت: با حمیت و تعصب سازمانی 

برای بانک افتخارآفرینی کنید.
به گزارش پایگاه خبری بانک مس��کن- 
هیبن��ا ، دکت��ر س��ید عب��اس حس��ینی 
مدیرعام��ل بانک در نشس��تی ب��ا حضور 

اعضای هیات مدیره، مدیران ارش��د و 20 رییس ش��عبه برتر بانک مسکن، ضمن قدردانی از 
تلاش و همت آنان در کسب بالاترین امتیازها در ارزیابی عملکرد، شنوای دغدغه ها، مسائل، 

نظرات و پیشنهادات آن ها شد.
مدیرعامل بانک مسکن گفت: مدیران ارشد به شعب نگاه ویژه ای دارند و اراده ما بر پیشرفت 
و فراهم کردن فضای کاری مناسب در شعب است. دکتر حسینی با ارزشمند برشمردن نتیجه 
اقدامات روسای شعب افزود: همت شما برای کسب رضایت مردم ستودنی است و نتیجه این 

تلاش و تجربه باید در اختیار دیگر همکاران نیز قرار گیرد.
وی ادامه داد: اس��تفاده از تجربیات ارزشمند شعب موفق در دیگر شعب بانک، می تواند در 

پیشبرد اهداف دولت در طرح بزرگ نهضت ملی مسکن نیز تاثیرگذار باشد.
مدیرعامل بانک با تاکید بر لزوم فراهم شدن شرایط مطلوب شغلی کارکنان شعب تصریح 
کرد: ستاد بانک باید در خدمت شعب، تسهیل گر، برطرف کننده نیازها و همراه و یاری گر آنها 
باشد و انتظار داریم در آینده ای نزدیک تمامی شعب بانک با عملکرد متفاوت، کسب امتیازها 
و نتایج درخش��ان در جایگاه برتر قرار گیرند. وی با تاکید بر اهمیت شایس��ته س��الاری در 
انتصابات بانک تاکید کرد: باید کارگروهی برای شناسایی کارکنان مستعد و توانمند تشکیل 

شود تا با استفاده از توان نیروهای نخبه اهداف سازمان با سرعت بیشتری محقق شود.
دکتر حس��ینی در پایان س��خنان خود از تمامی کارکنان بانک مسکن خواست که با تعهد 
قلبی به بانک همچون گذش��ته از ظرفیت ها و قابلیت های ش��اخص بانک مس��کن در جهت 

پیشبرد اهداف ملی و میهنی دولت و رضایت مندی عموم مردم بهره برداری کنند.
در ادامه این نشست، روسای شعب برتر بانک مسکن به بیان دیدگاه ها، مسائل، دغدغه ها 
و نیز ارائه نظرات کارشناسی پرداختند که اغلب مورد توجه و پاسخگویی مدیرعامل و اعضای 
هیات مدیره بانک قرار گرفت. همچنین مقرر شد بخش هایی از مباحث و نظرات مطرح شده 
روسای شعب برتر بانک در اسرع وقت بررسی و نسبت به ارائه راهکارهای مناسب و بهره گیری 

از آن در تصمیم گیری های آتی بانک اقدام شود.

وزیرارتباطاتوفناوریاطلاعاتخبرداد:

ارائه ۲۰ درصد خدمات دولتی به صورت هوشمند تا 
پایان  دی  ماه

وزیر ارتباطات و فن�اوری اطلاعات 
گف�ت: ت�ا پای�ان دی ماه قرار اس�ت 
۲۰ درص�د خدمات دولت�ی به صورت 
هوش�مند و بدون مراجعه حضوری و 

عرضه هر مدرکی ارائه شود.
به گزارش ایرنا، عیسی زارع پور با انتشار 
پس��تی در ش��بکه اجتماعی ایران تصریح 
ک��رد: بی��ش از ۳ ه��زار خدم��ت دولتی 
از طری��ق »پنج��ره ملیّ خدم��ات دولت 

هوش��مند« ارائه می ش��ود. وی افزود: تا امروز 2۸ میلیون نفر از هموطنان در این پنجره ثبت 
نام و از خدمات ارائه ش��ده اس��تفاده می کنند. زارع پور ادامه داد: پایان دی ماه قرار است 20 
درصد این خدمات به صورت هوشمند ارائه شود؛ یعنی بصورت برخط، بدون مراجعه حضوری 

و بدون ارائه هر مدرکی.

درزنجیرهآهنوفولاد

۴۱ برابر واردات تولید داخلی داریم!
از ابتدای سال جاری تا پایان مهر ماه بالغ بر ۶۶ میلیون تن فولاد در کشور تولید 
ش�ده ک�ه واردات ۱.۶ میلیون تنی اق�لام زنجیره آهن و فولاد در مقابل آن بس�یار 
ناچیز بوده و بیانگر این است که بخش قابل توجه نیاز فولادی کشور از تولید داخل 
تامین می ش�ود. همچنین طبق روال سال های اخیر، واردات اسلب و آهن اسفنجی 

صفر است.
به گزارش ایسنا، بر اساس آمار ارائه شده توسط انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران، طی هفت 
ماهه نخس��ت س��ال جاری مجموع واردات انواع مقاطع فولادی، شمش فولادی و محصولات 
فولادی حدود یک میلیون و ۵۹۶ هزار تن ثبت شده است که در مقابل بالغ بر ۶۶ میلیون و  
۶00 هزار تن تولیدی در داخل، رقم ناچیزی است و نشان می دهد که نه تنها اکثریت قریب 

به اتفاق نیاز فولادی کشور از داخل تامین می شود که بخشی از آن نیز صادر می شود. 
این درحالی اس��ت که جز همان ماه های ابتدایی س��ال که 2000 تن شمش فولاد آن هم 
بیلت وبلوم وارد کشور شده، دیگر واردات نداشته و واردات اسلب صفر ثبت شده است؛ ضمن 
اینکه واردات آهن اسفنجی نیز سال هاست که صفر است و نیازی به واردات این ماده معدنی 
در کشور دیده نشده است. طبق آمار، میزان واردات مقاطع طویل فولادی که در هفت ماهه 

ابتدایی امسال ۵2 هزار تن ثبت شده که ۱0 هزار تن آن متعلق به مهر ماه است. 
بیشترین میزان حجم وارداتی فولاد در مدت مذکور سال جاری مختص محصولات فولادی 

معادل ۷۹۷ هزار تن است که ۱2۷ هزار تن آن در ماه هفتم سال وارد شده است.
میزان واردات مقاطع تخت فولادی نیز در مجموع هفت ماه ابتدایی امسال به ۷۴۵ هزار تن 

رسیده است که ۱۱۸ هزار تن آن در هفتمین ماه از سال جاری وارد کشور شده است.
طبق آمار، در واردات شمش فولادی نیز امسال به 2000 تن رسیده که همه آن بیلت وبلوم 
بوده و نیازی به واردات اسلب نبوده و تغییر هم نسبت به واردات آن نسبت به هفت ماهه سال 
۱۴0۱ نداشته است. همچنین واردات آهن اسفنجی هم در هفت ماهه امسال همچون مدت 

مشابه سال گذشته و طبق روال سال های اخیر همچنان صفر ثبت شده است.

توسعه همکاری های اقتصادی ایران و ترکمنستان
رئیس جمهور ترکمنستان بر توسعه تجارت دوجانبه، ایجاد قالب های جدید تعامل 

و اجرای پروژه های مشترک در زمینه های امیدوارکننده با ایران تاکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وزارت راه و شهرس��ازی، سردار بردی محمداف، رئیس 
جمهور ترکمنس��تان با ارسال پیامی به شرکت کنندگان نمایشگاه تخصصی »ایران پروژه« بر 
توس��عه حجم تجارت دوجانبه، ایجاد قالب های جدید تعامل و اجرای پروژه های مشترک در 

زمینه های امیدوارکننده تاکید کرد.
وی در ادامه به چش��م اندازهایی که در مش��ارکت با ایران، به ویژه در حوزه تعامل در امتداد 

خط ریلی »قزاقستان-ترکمنستان-ایران« باز می شود، اشاره کرد.
بنا بر سخنان وی، پروژه های اقتصادی محافل تجاری ترکمنستان و ایران از جمله طرح های 
که در حاشیه مجمع آتی تجاری ارائه خواهند شد، نقش ویژه ای را در امر تقویت روابط بین 
دو کش��ور ایفا خواهند کرد. در پیام رئیس جمهور ترکمنستان برگزاری کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی ترکمنستان و ایران در عشق آباد نقش مهمی در افزایش همکاری های 
آتی خواهد داش��ت. وی تصریح کرد: شکی نیس��ت که مذاکرات و توافقات آتی، پیش نیازی 
برای تقویت و گسترش همکاری بین تجار دو کشور همسایه در زمینه های جدید و همچنین 

اجرای بعدی پروژه های مورد علاقه دو طرف خواهد بود.
هفدهمین اجلاس کمیس��یون مشترک همکاری های اقتصادی، به ریاست مهرداد بذرپاش 
وزیر راه و شهرس��ازی کشورمان و رشید مردوف معاون رئیس کابینه وزرا و وزیر امور خارجه 

ترکمنستان با حضور نمایندگان نهادهای اجرایی کشور برگزار می شود.
بر اس��اس توافق مقامات دو کشور، مقرر اس��ت تا در حاشیه هفدهمین اجلاس کمیسیون 
مش��ترک همکاری های اقتصادی ایران و ترکمنس��تان، همایش مشترک تجاری بازرگانان و 
بخش های خصوصی دو کشور و همچنین پانزدهمین نمایشگاه اختصاصی-تخصصی با عنوان 

»ایران پروژه« هم زمان با برگزاری اجلاس هفدهم برگزار شود.
هدف از برگزاری این رویداد، تعمیق و توسعه مراودات و مناسبات همه جانبه در حوزه های 
تجاری، بازرگانی، حمل و نقل و ترانزیت، انرژی، صنعتی، خدمات فنی و مهندسی، گمرکی، 

استانی، کشاورزی، علمی، بهداشتی، گردشگری و … است.

 GE-F۹ ایران دومین سازنده روتور 
جهان می شود


